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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och ersättare måndagen 
den 29 janauri 2024 
Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 

ersättare
1

Anna Sotkasiira Wik M
JA §§ 1-13, 15-
23

§ 14 Christina 
Blomqvist (M)

2

Simon Johansson M

NEJ §§ 1 -23 Eva-
Britt Passmark 
(M)

3 Irma Görtz S JA §§ 1-23
4 Annette Sjö S JA §§ 1-23
5 Magnus Cato S JA §§ 1-23
6 Maria Sayeler Behnam S JA §§ 1-23
7 Olle Vikmång S JA §§ 1-23
8 Heléne Alpfjord Wylde V NEJ
9 Elin Melander V JA §§ 1-23
10 Marine Brunius V JA §§ 1-23
11 Nicklas Lundström V JA §§ 1-23
12 Niclas Clarén KD JA §§ 1-23
13 Jenny Lisiderius KD JA §§ 1-23
14 Tomas Tekmen KD JA §§ 1-23
15 Eva-Britt Sjöberg KD JA §§ 1-23
16 Sophia Jarl M JA §§ 1-23
17 Ingrid Cassel M JA §§ 1-23
18 Roger Eklund-Åkesson M JA §§ 1-23
19 Said Nison M JA §§ 1-23
20

Inger Petersson S
NEJ §§ 1 - 23 Paola 

Valdes Salas (S)
21 Claes Nöid S JA §§ 1-23
22 Marie-Louise Jonander S JA §§ 1-23
23

Andreas Bohlin S
NEJ §§ 1-23 Pernilla 

Axell (S) 
24 Marcus Posada V NEJ
25 Marie Matsson V JA §§ 1-23
26

Annika Kaiser V
NEJ §§ 1-23 Julia 

Linander (V)
27 Tobias Holmberg V JA §§ 1-23
28 Simone Öhrn KD JA §§ 1-23
29

Juno Blom L

NEJ §§ 1-23 
Alexander 
Nejdemo (L) 

30

Fredrik Bergqvist L

Ja §§ 4-23 § 1-3 Evelina 
Nejdemo Glad 
(L)
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

31 Monica Holtstad L JA §§ 1-23
32 Patrik Palm M JA §§ 1-23
33 Olle Connman Ek M JA §§ 1-23
34 Kerstin Nordenberg M JA §§ 1-23
35 Christer Frey M JA §§ 1-23
36

Jan Malmberg S
NEJ §§ 1-23 Jörgen 

Drott (S)
37

Kikki Liljeblad S
NEJ §§ 1-23 Patrik 

Lindahl (S)
38 Henrik Pryssgård S JA §§ 1-23
39 Åsa Sköldestig S JA §§ 1-23
40 Per Ziljat S JA §§ 1-23
41 Christian Widlund C JA §§ 1-23
42 Lina Cederlöf C JA §§ 1-23
43 Kay Andersson C JA §§ 1-23
44 Anna Edebo C JA §§ 1-23
45 Linda Nilsson SD JA §§ 1-23
46 Annelie Johansson SD JA §§ 1-23
47

Clara Aranda SD
NEJ §§ 1-23 Magnus 

Boström (SD)
48 Christopher Jarnvall SD JA §§ 1-23
49 Lena Hernqvist M JA §§ 1-23
50 Päivi Johansson M JA §§ 1-23
51

Per Helgesson M
JA §§ 4 - 23 §§ 1-3 Marcus 

Fägerstrand (M)
52 Criss Hagfeldt M JA §§ 1-23
53 Maj Kalwa S JA §§ 1-23
54 Willy Flores S JA §§ 1-23
55 Louise Malmström S JA §§ 1-23
56 Alexander Winge S JA §§ 1-23
57 Jessica Svensson S JA §§ 1-23
58 Robert Nordman MP JA §§ 1-23
59 Ingemar Hillerström MP JA §§ 1-23
60 Hedda Ottesen MP JA §§ 1-23
31 Reidar Svedahl - JA §§ 1-23

62
Wasuthida Pinsakulnee SD NEJ §§ 1-23 Isak 

Löfstedt (SD)
63 Stefan Bergström SD JA §§ 1-23
64 Benny Sellborn SD JA §§ 1-23
65 Florian Aranda SD JA §§ 1-23
66 Filip Morell M JA §§ 1-23
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

67 Conny Passmark M JA §§ 1-23
68 Carina Melefors M JA §§ 1-23
69 Anders Magnusson M JA §§ 1-23
70

Ingela Ekberg S
NEJ §§ 1-23 Sara 

Stolt (S)
71 Lena Lundman S JA §§ 1-23
72 Lena Wass S JA §§ 1-23
73 Mats Nilsson S JA §§ 1-23
74 Håkan Pettersson S JA §§ 1-23
75 Ann-Christine Nordqvist S JA §§ 1-23
76 Daniella Mårtensson SD JA §§ 1-23
77 Thomas Svensson SD JA §§ 1-23
78 Erik Johansson SD JA §§ 1-23
79 Peter Pöllä SD JA §§ 1-23
80 Gunilla Hellberg SD JA §§ 1-23
81 Jonny Modigh SD JA §§ 1-23
82 Lottie Carlzon SD JA §§ 1-23
83 Ned Wallin M JA §§ 1-23
84

Åke Bjerselius M
NEJ §§ 1-23 Juris 

Irschs (M)
85 Anders Boqvist M JA §§ 1-23

Närvarande ersättare ej tjänstgörande

Ersättare Parti
Fredrik Björkman M
Björn Sandberg M
Jeanette Södervall Thorn M
Hannes Sten M
Roger Sandström C
Kerstin Sjöberg C
Jonathan Stillman KD
Claes Nilsson KD
Ulla Lundström KD
Christoffer Hagström S
Lizette Wästerlund S
Lena Lundman S
Anna-Lena Pettersson S
Ann-Charlotte Wiberg S
Christel Andersson MP

https://www.tromanwebb.se/troman/persons/357d5ba4-ac51-413e-80f2-b71c725803f0/missions
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§ 1 Information till kommunfullmäktige

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Ingen särskild information ges vid kommunfullmäktiges sammanträde.

___________________________________
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§ 2 Information från kommunrevisionen 2024-01-29
KS 2024/0034

Beslut
Kommunfullmäktige noterar informationen till dagens protokoll.

Beskrivning av ärendet
Pernilla Claar Granqvist, revisor vid kommunrevisionen, föredrar ärendet för 
kommunfullmäktige. Kommunens revisorer har vid sitt sammanträde 
fastställt följande revisionsgranskning:

Grundläggande granskning av vård- och omsorgsnämnden och valnämnden.

___________________________________
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§ 3 Taxa för prövning och tillsyn inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet
KS 2023/1473

Beslut
Kommunfullmäktige reviderar byggnads- och miljöskyddsnämndens taxa för 
prövning och tillsyn inom miljö- och hälsoskyddsområdet i enlighet med 
förslaget.

Beskrivning av ärendet
I det politiska programmet för 2022-2026 finns ett uppdrag om att fortsätta 
utveckla transparens och koppling mellan avgifter för företag och det arbete 
kommunen utför gentemot företag. Uppdraget hanteras via byggnads- och 
miljöskyddsnämndens uppdragsplan under mål 3 – Näringsliv, och 
måluppfyllelse J, där det framgår att taxemodellerna inom 
myndighetsområden ska utvecklas. För att uppfylla kraven i måluppfyllelse 
J, ska en översyn av vilka fasta avgifter som kan ersättas med timavgift 
genomföras (ej inom livsmedel). För en sådan ändring av taxan krävs beslut 
av kommunfullmäktige. 

I byggnads- och miljöskyddsnämndens nuvarande taxa för prövning och 
tillsyn inom miljö- och hälsoskyddsområdet finns tre typer av avgifter: 

- Timavgift: Innebär att det totala antalet timmar som lagts ned i ett ärende 
multipliceras med timtaxan. Debitering av timavgifter kan ske löpande under 
ärendets handläggning samt efter det att ärendet avslutats.

- Fast avgift: Fast avgift innebär att det redan finns en förbestämd 
handläggningstid (h) för ärendet eller åtgärden. Vid debitering av fast avgift 
multipliceras den förbestämda handläggningstiden med timtaxan. Debitering 
av ärenden med fast avgift sker efter det att ärendet har avslutats.

- Fast årlig avgift: Verksamheter som har en fast årlig avgift faktureras en 
gång per år, vanligen vid årets början. Den årliga avgiften baseras på den 
handläggningstid som anges för verksamheten i taxebilaga 3, vilken sen 
multipliceras med timtaxan.

Uppdraget om att se över vilka fasta avgifter som kan ersättas med timavgift 
har resulterat i att debiteringstypen för fasta avgifter helt kan tas bort. Den 
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aktuella taxan består då endast av två olika typer av avgifter: Timavgift och 
Fast årlig avgift. Samhällsbyggnadskontoret har initierat ett projekt med 
målsättning att införa efterhandsdebitering inom Miljö och hälsas samtliga 
verksamhetsområden. Projektet löper parallellt med denna översyn och 
kommer att komma upp för beslut till nämnden längre fram. 

Med anledning av att fasta avgifter tas bort, har också vissa delar i taxans del 
1 och 2 behövt formuleras om och anpassats till att taxan endast består av två 
avgiftstyper. 

I underlaget framgår att timtaxan för år 2023 är 1067 kronor. Med stöd av 9 
§ framgår att nämnden årligen justerar om det belopp som utgör timtaxan för 
varje kalenderår med hänsyn till prisutveckling. Timtaxan för år 2024 är 
dock ännu inte beslutad men kommer inom kort att komma upp till nämnden 
för beslut. 

Förutom ovanstående ändringar har även följande ändringar gjorts:

- I förslag till ny taxa hänvisas stöd för att ta ut avgifter genom att 
hänvisning sker till det ansvar som framgår av byggnads- och 
miljöskyddsnämndens reglemente. I nu gällande taxa specificeras samtliga 
lagrum, vilket gör taxan svårläst och onödigt omfattande. Genom att hänvisa 
till reglementet blir taxan mer lättläst men bidrar även till minskad 
administrativ handläggning. Om ändringar beslutas i nämndens reglemente, 
behöver inte ett separat taxeärende handläggas och beslutas av 
kommunfullmäktige. 

- I förslag till ny taxa har de inledande bestämmelserna i taxans del 2 (§§ 1–
5) formulerats om och utgår till största del utifrån SKR:s förslag om 
taxebestämmelser. Det innebär också ett förtydligande kring att avgift inte 
tas ut för upprättande av ansökan, och utförande av talan, om utdömande av 
vite.

- I byggnads- och miljöskyddsnämndens ansvar ingår att bedriva kontroll 
och annan offentlig verksamhet utifrån vissa av Europaparlamentet och 
rådets förordningar. Ansvaret framgår av byggnads- och 
miljöskyddsnämndens reglemente men saknas i nu gällande taxa. I förslag 
till ny taxa har del 1 och 2 uppdaterats för att nämndens myndighetsutövning 
utifrån Europaparlamentet och rådets förordningar även ska framgå av taxan.

- Stycket med övergångsbestämmelser (§§ 30–31) stryks med anledning av 
att de inte längre är aktuella. 
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- I bilaga 2 under beskrivningen av verksamhetskoderna 15.101 och 15.125 
har ”tillståndsplikten gäller inte…” ersatts med ”anmälningsplikten gäller 
inte…”.

Ekonomiska konsekvenser

Övergången från fasta avgifter till timavgifter kan komma att ha ekonomiska 
konsekvenser under det första året. Osäkerheten är framförallt kopplat till att 
vissa ärendens komplexitet kommer vara avgörande för hur mycket 
handläggningstid som kommer debiteras. Uppföljning av detta kommer 
göras kontinuerligt under året. Utfallet av första året kommer dock att 
generera mindre osäkerhet i budgeten framgent. 
Flera av de övriga ändringar som beskrivs ovan möjliggör debitering i 
tillsynsärenden som idag inte är möjligt. Det kommer på sikt innebära ökade 
intäkter men är i dagsläget oklart i hur stor omfattning. Ändringen som avser 
ansökan om utdömande av vite, samt utförande av talan, innebär minskade 
intäkter men omfattningen bedöms dock vara ringa.

Yrkanden
Tomas Tekmen (KD) yrkar bifall till liggande förslag till beslut.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det endast 
föreligger ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen.

___________________________________
Sänt till:
Samhällsbyggnadskontoret (M. Öberg, SHBK funktionsbrevlåda, S. 
Magnusson)

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(58)

2024-01-29
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 4 Förändrad ersättningsmodell till hemtjänst, LOV-
utförare
KS 2023/1451

Beslut
Kommunfullmäktige ändrar ersättningsmodellen som idag ger utförarna av 
hemtjänst LOV ersättning för beviljad tid till att ge ersättning för den tid som 
utförs hos brukarna.

Reservationer
Mot förslaget och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet.

Syfte
Ersättningsmodellen ska säkerställa lika villkor för utförare av hemtjänst. 
Genom införandet av ersättningsmodell som bygger på utförd tid ska 
säkerställas att:

• den enskilde har fått den hjälp den har rätt till

• den enskilde ska få rätt avgift (hänvisa till uppdrag taxesystem hemtjänst)

• utförare ska få rätt ersättning 

• nämnden systematiskt kan följa utvecklingen inom hemtjänsten och 
därmed få bättre förutsättningar för att fatta strategiska beslut

Nuläge
Idag får utförarna ersättning för all den tid som brukarna beviljats av 
myndighetsutövningen och som brukaren inte själv tackat nej till oavsett om 
den utförs eller inte.  Verksamheterna utför idag cirka 70 procent av den 
tiden som brukarna har blivit beviljade. Den mätning av tid som görs  visar 
att den utförda tiden har minskat under det senaste året sedan 
ersättningsmodellen att ge ersättning för beviljad tid infördes. 

Att ändra ersättningsmodell innebär att verksamheten får ersättning för den 
tid de utför hos brukarna upp till max den av myndighetsutövningen 
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beviljade tiden. Det ger bättre förutsättning att följa den ekonomiska 
effektiviteten.

I samband med införandet av nytt ersättningssystem skärps det systematiska 
arbetssättet för att kontrollera att ersättningsmodellen efterlevs samt 
förebygga oegentligheter i redovisning av utförd tid.

Förutsättningar för införande av ny ersättningsmodell
Beställaren äger alltså rätt till att ändra i villkor och förutsättningar, efter 
beslut, i avtalet. Tidsfristen för att ändringen ska träda i kraft är ej angiven i 
avtalet men i samråd med upphandlingsenheten bör tidsfristen vara 6 
månader. Detta då vår uppsägningstid för hela avtalet är på 6 månader. 

Utförarna av hemtjänst meddelas när beslut är taget. Beställaren informerar 
om ändringen i avtalet samt begär in en underskrift att ändringen accepteras. 
Vid de fall utföraren inte accepterar de nya villkoren i avtalet sägs avtalet 
upp i samband med att de nya villkoren börjar gälla det vill säga 6 månader. 

Konsekvenser
Om någon utav utförarna inte accepterar de nya villkoren kommer de 
brukare som valt utföraren behöva välja om vilket skulle kunna innebära att 
det blir en utökning i egenregin alternativ hos de övriga utförarna. I sin tur 
kan detta innebära en ökad arbetsbelastning på myndighetsutövningen i och 
med omval. Ett utökat rekryteringsbehov kan också uppstå i samband med 
att antal brukare kan komma att öka hos vissa utförare.  

Om samtliga utförare accepterar de nya villkoren kommer avtalen att löpa på 
och ändring av ny ersättningsmodell träda i kraft 6 månader efter beslut.

Om en kortare tidsfrist än 6 månader tillämpas och någon utförare väljer att 
inte acceptera de nya villkoren i avtalet kommer de gamla villkoren att 
fortsätta gälla tills avtalet upphör efter 6 månader. Det innebär att kontoret 
kan komma att behöva hantera två olika ersättningsmodeller parallellt under 
den tid som uppsägningstiden löper. 

Olika ersättningsmodeller 
Det finns två olika ersättningsmodeller som används i de kommuner som har 
LOV, ersättning för utförd tid och ersättning för beviljad tid. Det finns både 
fördelar och risker med båda modellerna. Det viktiga är att kommunen tar 
hänsyn till de risker som finns med den modell som ska användas vid 
utformningen av ersättningsmodellen. 
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Oavsett ersättningsmodell kommer en fortsatt mätning (taggning) av tiden 
hos brukaren behöva göras. Dels utifrån ett brukarperspektiv, för att 
säkerställa att brukaren får de insatser och den tid som beviljats och dels som 
ett kontrollmoment för att minimera risken för oegentligheter samt för att 
säkerställa optimalt resursutnyttjande. Vidare har mätning av utförd tid viss 
betydelse för brukarens avgift enligt kommunens taxesystem.

Ersättning för utförd tid 

När ersättningen baseras på utförd tid finns incitamentet för utförarna att öka 
nyttjandegraden, det vill säga andel utförd tid hos brukaren av den beviljade 
tiden. 

Ersättning för beviljad tid 

Med en ersättningsmodell som ger ersättning för beviljad tid finns det 
incitament för utförarna att minska nyttjandegraden då ersättningen inte 
förändras av hur stor andel av tiden som utförs hos brukaren. I 
konstruktionen av en sådan ersättningsmodell måste därför hänsyn tas till att 
det finns en risk att brukaren inte får den beviljade tiden utförd. Taggning 
med RFID-taggar är ett sätt att säkerställa att den enskilde får sitt behov 
tillgodosett. Det ger också ett underlag för uppföljning av beviljade insatser. 

En fördel med en ersättningsmodell som ger ersättning för beviljad tid är en 
bättre förutsägbarhet vad gäller kostnaden

Ekonomiska konsekvenser
Nämndens budget för hemtjänst LOV beräknas för att kunna ersätta 90 
procent av de timmar som beviljats av myndighetsutövningen. Cirka10 
procent av den beviljade tiden är tid som brukaren tackar nej till. Budgeten 
beräknas likadant oavsett ersättningsmodell och påverkas inte heller av val 
av ersättningsmodell.

Yrkanden
Patrik Palm (M) yrkar, med instämmande av Florian Aranda (SD) och 
Monica Holtstad (L), bifall till liggande förslag till beslut.

Nicklas Lundström (V) yrkar, med instämmande av Olle Vikmång (S) och 
Robert Nordman (MP), avslag till liggande förslag till beslut.

Patrik Lindahl (S) yttrar sig under ärendets behandling.
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Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifall och avslag till liggande förslag till 
beslut, och ställer dessa emot varandra. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen.

___________________________________
Sänt till:
Kommundirektörens kontor (M. Pahlmgren)
Vård- och omsorgskontoret (L. Rengart)
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§ 5 Sammanslagning av Norrköping Visualisering och 
Norrköping Science Park AB 
KS 2023/1214

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- De helägda dotterbolagen Norrköping Science Park AB och Norrköping 
Visualisering AB sammanförs i en koncernstruktur innehållande så få 
aktiebolag som möjligt med hänsyn taget till statsstödsregler och 
förutsättningar för forsknings- och innovationsanslag

- Överlåta fortsatt process för sammangåendet till moderbolaget Norrköping 
Rådhus AB, med återredovisning till kommunfullmäktige efter avslutad 
process.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Centerpartiet.

Sammanfattning
Efter översyn/kartläggning av den verksamhet som bedrivs hos Norrköping 
Science Park AB respektive Norrköping Visualisering AB föreslås ett 
sammangående av bolagen på ett lämpligt sätt, i syfte att skapa en tydlig och 
kraftfull organisation inom de områden bolagen gemensamt företräder. 

I processen måste statsstödsregler och förutsättningar för forsknings- och 
innovationsanslag beaktas.

I syfte att skapa en samlad, tydlig och kraftfull organisation inom aktuella 
verksamhetsområden har koncernledningen i dialog med företrädare för 
NOSP, NVAB, näringslivsavdelningen samt olika företrädare för Linköpings 
Universitet konstaterat att det finns övervägande fördelar med ett 
sammangående mellan NOSP och NVAB.

Utöver ovanstående dialog med LiU har även dialog förts mellan 
ordförande/vd i moderbolaget med ledningen för LiU. Båda organisationerna 
har en samsyn för kommunkoncernens fortsatta process i ärendet.  
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Beskrivning av ärendet
I februari 2023 beslutade Norrköping Rådhus AB att ge koncernledningen i 
uppdrag att göra en översyn/kartläggning av det uppdrag som givits till 
Norrköpings Science Park AB (”NOSP”) och Norrköping Visualisering AB 
(”NVAB”) samt att identifiera och utreda verksamhetsområden inom 
Norrköping Science Park AB som kan samordnas med 
Näringslivsavdelningen och Norrköping Visualisering AB. 

I syfte att skapa en samlad, tydlig och kraftfull organisation inom aktuella 
verksamhetsområden har koncernledningen i dialog med företrädare för 
NOSP, NVAB, näringslivsavdelningen samt olika företrädare för Linköpings 
Universitet konstaterat att det finns övervägande fördelar med ett 
sammangående, på lämpligt sätt, mellan NOSP och NVAB. 

Norrköping Science Park AB arbetar, med fokus på innovation och hållbar 
tillväxt i Norrköping gällande kunskaps-/teknikintensiva samt 
forskningsbaserade företag, främst för verksamheter som bygger på den 
forskning som bedrivs vid Campus Norrköping. Bolaget har 12 anställda 
(årsredovisning 2022). 

Norrköping Visualisering AB ska genom sin verksamhet främja 

samarbete mellan kommunen, universitetet, näringslivet och besöksnäringen. 
Bolaget ska bidra till att utveckla närings- och kulturlivet i Norrköping. 
Vidare ska bolaget med sin publikt inriktade verksamhet bidra till att öka 
allmänhetens och i synnerhet barns och ungdomars intresse för 
naturvetenskap, nya medier, visualiseringar och gestaltning. Bolaget har 19 
anställda (årsredovisning 2022). 

Fördelar med föreslagen förändring är:

- Ett sammanhållet kraftfullt bolag

- Samlat och gemensamt arbeta fram strategier och prioriteringar inom 
bolagets verksamhetsområden

- Stärka konkurrenskraft och tillväxtpotential genom att samla bolagens 
kompetenser

- En tydlig ingång i kommunkoncernen för näringslivet, Linköpings 
Universitet och offentlig sektor i Norrköping

- Tydlig roll i kommunens näringslivsstöd och bidrar därigenom till att nya 
arbetstillfällen och företag skapas
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- Gemensamt attrahera och väcka barn och ungas intresse för de teknik- och 
naturvetenskapliga ämnen som bolagen representerar 

- Minskad administration och kostnader med ett bolag bland annat med en 
styrelse

I dialog med LiU har konstaterats att det idag är två små bolag och att det 
finns fördelar med samordning till ett mer kraftfullt bolag som därigenom 
kan samordna sin verksamhet, strategier och prioriteringar. Viktigt medskick 
från LiU är att bolagens olika verksamhetsområden fortsättningsvis har 
utrymme att utvecklas parallellt inom det nya bolaget. 

Ledningen för LiU samt ordförande och vd i Norrköping Rådhus AB har fört 
en dialog avseende sammangåendet av NOSP och NVAB. De båda 
organisationerna har en samsyn i frågan. 

Utöver ovanstående dialog med LiU har även dialog förts mellan 
ordförande/vd i moderbolaget och med ledningen för LiU. Båda 
organisationerna har en samsyn vad gäller kommunkoncernens fortsatta 
process i ärendet. 

Bedömningen är att det fortsatt kommer att vara två prioriterade 
verksamheter i det nya bolaget och inom kommunkoncernen. 

Samarbetet med kommunen effektiviseras i och med ett sammanhållet bolag 
i stället för två små bolag. Från Näringslivsavdelningen är man positiv till 
sammangåendet och ser fördelar med förändringen. 

Fortsatt process

Norrköping Rådhus AB:s arbete med sammanslagningen planeras 
genomföras tillsammans med berörda bolag och med bolagens respektive 
ordförande som samordnare. Resultatet ska redovisas för Norrköping Rådhus 
AB innan det verkställs och inför eventuella beslut hos Norrköping Rådhus 
AB.

Styrelsen i Norrköping Rådhus AB har givit koncernledningen i uppdrag att 
bilda en styrgrupp för att hålla samman processen för sammanslagningen. 

I processen kan bli aktuellt med bildande av bolag eller avveckling enligt 
aktiebolagslagen.
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Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar, med instämmande av Christopher Jarnvall (SD), 
Robert Nordman (MP), Fredrik Bergqvist (L), Jenny Lisideius (KD) och 
Eva-Britt Sjöberg (KD), bifall till liggande förslag till beslut. 

Olle Vikmång (S) yrkar, med instämmande av Nicklas Lundström (V), 
Christian Widlund (C) och Annette Sjöö (S), avslag till liggande förslag till 
beslut.

Åsa Sköldestig (S) yttrar sig även under ärendets behandling. 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifall och avslag till liggande förslag till 
beslut, och ställer dessa emot varandra. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla liggande förslag till beslut från 
kommunstyrelsen.

___________________________________
Sänt till:
Kommundirektörens kontor (P. Olausson)
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§ 6 Revidering av ägardirektiv för Nodra AB
KS 2023/1562

Beslut
Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa ägardirektiv för Nodra 
AB.

Sammanfattning
Ägardirektiv för Nodra AB föreslås kompletteras med ett utökat uppdrag att 
inom Norrköpings kommunkoncern ansvara för arbetet mot att aktivt bidra 
till en ökad produktion av grön och hållbar energi samt att inom detta 
område ha en ledande roll i kommunkoncernens miljö- och klimatarbete 
genom att vara ett föredöme, främja utveckling och minska sin miljö- och 
klimatpåverkan samt medverka i utvecklingen av energi- och miljöområdena 
inom kommunkoncernen. 

Nuvarande uppdrag om att vara en aktör på den lokala biogasmarknaden 
föreslås tas bort från ägardirektivet då detta uppdrag omfattas av den nya 
bredare formuleringen kring arbetet med grön och hållbar energi.

Beskrivning av ärendet
Bolaget är en del av Norrköpings kommuns bolagskoncern och ska alltid ha 
kommunkoncernperspektivet i beaktande. Bolagets verksamhet ska skapa 
nytta för kommunen, dess näringsliv och medborgare. Bolaget ska bidra till 
att stärka Norrköpings kommuns varumärke och kommunens 
attraktionskraft. Bolaget har, som huvudman för den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen i Norr¬köpings kommun, ansvar för va-försörjningen i 
kommunen. Bolaget har även ansvar för den renhållningsskyldighet som 
åligger Norrköpings kommun. Bolaget ansvarar dessutom på uppdrag av 
kommunen för bredbandsförsörjning åt medlemmarna i Norrköpings 
kommun.

Det föreslås att ägardirektivet revideras avseende verksamhetens inriktning 
och där utökas med ett uppdrag att inom Norrköpings kommunkoncern 
ansvara för arbetet mot att aktivt bidra till en ökad produktion av grön och 
hållbar energi samt att inom detta område ha en ledande roll i 
kommunkoncernens miljö- och klimatarbete genom att vara ett föredöme, 
främja utveckling och minska sin miljö- och klimatpåverkan samt medverka 
i utvecklingen av energi- och miljöområdena inom kommunkoncernen.
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Det föreslås även att tidigare uppdrag om att vara en aktör på den lokala 
biogasmarknaden styrks från ägardirektivet då detta uppdrag omfattas av ny 
bredare formulering kring arbetet med grön och hållbar energi.

Ekonomiska konsekvenser
Bedömningen är att det i korta perspektivet inte blir någon ekonomisk 
påverkan av justerat ägardirektiv. Eventuella kostnader bedöms bolaget 
hantera inom ramen för sin affärsmässiga verksamhet.  

___________________________________
Sänt till:
Kommundirektörens kontor (P. Olausson)
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§ 7 Revidering av ägardirektiv för Norrköping 
Hamn AB 
KS 2023/1563

Beslut
Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa ägardirektiv för 
Norrköpings Hamn AB.

Sammanfattning
Ägardirektiv för Norrköpings Hamn AB föreslås revideras avseende 
soliditetskrav om tidigare varit 45 % och nu föreslås sänkas till 40 %. 

Sänkning av soliditetskrav föreslås med avsikt att inte begränsa de 
kommande investeringar som Norrköping Hamn AB kommer att behöva 
genomföra kommande år.

Beskrivning av ärendet
Bolaget är en del av Norrköpings kommuns bolagskoncern och ska alltid ha 
kommunkoncernperspektivet i beaktande. Bolagets verksamhet ska skapa 
nytta för kommunen, dess näringsliv och medborgare. Bolaget ska bidra till 
att stärka Norrköpings kommuns varumärke och kommunens 
attraktionskraft. Bolagets syfte är att - tillsammans med näringslivet, 
Norrköpings kommun och dess bolag - med hjälp av intermodala (flera 
transportslag) logistik-lösningar verka för en utveckling av Norrköping, dess 
region och även nationellt som ett gods-, transport- och logistikcentrum. I 
bolagets verksamhet ingår även att ansvara för förvaltningen av den 
allmänna hamnanläggningen i Norrköpings hamn.

Ekonomiska konsekvenser
Moderbolagets styrelse fastställer årligen kravet på bolagets resultat, 
definierat som resultat efter finansiella poster i miljoner kronor, i samband 
med beslut om budget i bolagskoncernen.  Bolaget ska sträva efter att ha en 
vinstmarginal om 10 %.

I syfte att underlätta för Norrköpings Hamn AB:s kommande investeringar 
föreslås därför att formulering om bolagets soliditet justeras till att 
soliditeten inte ska understiga 40 %.
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Bolagets resultat ska varje år disponeras så att den, i förekommande fall, 
förväntade värdeöverföringen (utdelningskrav) i form av koncernbidrag eller 
utdelning till ägaren kan uppfyllas. Beslut om den förväntade 
värdeöverföringens storlek tas i moderbolagets styrelse i samband med 
beslut om moderbolagets budget.

Investeringarna förväntas öka de närmaste åren med en topp år 2027 när 
investeringar i lyftkran planeras.

Investeringspost P3 2023 Budget 2024 Plan 2025 Plan 2026 Plan 2027 Plan 2028

Maskiner 8 000 44 500 32 500 27 500 27 500 27 500

Inventarier 1 000 7 400 2 500 7 500 7 500 7 500

Fordon 2 000 2 400 2 500 2 500 2 500 2 500

Kranar 0 0 0 0 120 000 0

Summering 11 000 54 300 37 500 37 500 157 500 37 500

___________________________________
Sänt till:
Kommundirektörens kontor (P. Olausson)
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§ 8 Biblioteksplan för Norrköpings kommun 
2024 - 2027
KS 2023/1391

Beslut

1. Kommunfullmäktige antar biblioteksplan för Norrköpings kommun 2024 -
2027.
2. Biblioteksplan för Norrköpings kommun 2024 – 2027 träder i kraft från 
och med den 1 februari 2024.

3. Beslutet fattas med omedelbar justering.

Sammanfattning
Bibliotekslagen föreskriver att kommuner ska anta en biblioteksplan för sin 
verksamhet på biblioteksområdet.

Biblioteksplanen är ett dokument som kommunfullmäktige har antagit för att 
styra och beskriva biblioteksverksamheten. Den syftar till att säkerställa 
kommuninvånarnas tillgång till information, kunskap och kulturella 
upplevelser, både genom fysiska biblioteksresurser och digitala källor. 

Denna plan ersätter den tidigare biblioteksplanen från 2020-2023 och 
innehåller en beskrivning av nuvarande verksamheter och hur de kommer att 
vara tillgängliga för kommuninvånarna under planperioden. Dessutom 
belyser den utvecklingsområden för perioden 2024-2027.

Beskrivning av ärendet
Enligt § 2 bibliotekslagen ska kommuner upprätta en särskild plan för sina 
samlade biblioteksverksamheter som bedrivs med offentlig finansiering. 

Kultur- och fritidskontoret har i samarbete med utbildningskontoret utarbetat 
biblioteksplanen. Vidare har en politisk arbetsgrupp bestående av 
representanter från både kultur- och fritidsnämnden och utbildningsnämnden 
varit involverade i arbetet med framtagande av den nya biblioteksplanen.
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Den nya biblioteksplanen är en riktning på bibliotekets roll som en 
samhällsviktig aktör och en aktör i ett litterärt ekosystem, där författare, 
förlag, distributörer, bokhandlare, översättare, kritiker, 
biblioteksmedarbetare och läsare samspelar. 

Planen påtalar vikten av biblioteket samhällsuppdrag där biblioteket ska 
garantera medborgarservice och främja demokratisk samhällsinformation, 
samt anpassa och förnya innehållet i enlighet med samhällsförändringar som 
påverkar bibliotekets lagliga åtaganden. Behovet av att lyfta samlingen och 
synliggöra den är en viktig del i biblioteksplanen. 

Därutöver belyses att biblioteket ska gå från flera isolerade lokala bibliotek 
och biblioteksbestånd till en gemensam boksamling och verksamhet. I 
planen lyfts även behovet av fler attraktiva och moderna digitala tjänster som 
ska erbjudas till kommuninvånarna. 

Biblioteksplanen belyser slutligen skolbibliotekens betydelse för barn och 
ungas läsutveckling och litteraturintresse, samt ett samarbete mellan 
verksamheters pedagoger likväl som med folkbiblioteken. 

I planen prioriteras målet med att öka läsningen bland barn och unga. För att 
uppnå målet med ökad läsning behöver skolbiblioteksverksamhetens 
samverkan öka genom bland annat en intensifierad samverkan mellan lärare 
och skolbibliotekarier samt en ökad medvetenhet om varandras uppdrag och 
kompetensområde.

Ekonomiska konsekvenser
Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser.

Yrkanden
Alexander Nejdemo (L) yrkar, med instämmande av Päivi Johansson (M), 
Ingrid Cassel (M), Christopher Jarnvall (SD), Annette Sjöö (S) och Robert 
Nordman (MP), bifall till liggande förslag till beslut från kommunstyrelsen.

Maj Kalwa (S) yttrar sig även under ärendets behandling.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordförande att det endast 
föreligger ett förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med detta.
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___________________________________
Sänt till:
Utbildningskontoret (M. Svensson)
Tillväxt- och utvecklingskontoret (P. Ahlin)

Justeras:

_________________
Anna Sotkasiira Wik

_________________    ________________
Benny Sellborn     Robert Nordman
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§ 9 Verksamhetsområde, Klinga etapp 5
KS 2023/1416

Beslut

Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde i 
Klinga etapp 5 för:

1. Vatten

2. Spillvatten

3. Dagvatten gata

4. Dagvatten fastighet

Sammanfattning
Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten-, dag- och 
spillvattennätet. Enligt dessa fyra beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, dag- och spillvatten till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor.

Beskrivning av ärendet
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka skyldigheter 
och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt vattentjänstlagen ska 
beslut om nya verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. 
Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska erbjudas inom ett 
verksamhetsområde. En del verksamhetsområden innefattar endast vatten 
och spillvatten medan andra även innefattar dagvatten.

Ekonomiska konsekvenser
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
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skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet innefattar. 
Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas anläggningsavgift 
finansieras av Nodra AB.

___________________________________
Sänt till:
Nodra (H. Aspdahl)
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§ 10 Verksamhetsområde, Händelö
KS 2023/1422

Beslut

Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde i 
Händelö för:

1. Vatten

2. Spillvatten

3. Dagvatten gata
4. Dagvatten fastighet

Sammanfattning 

Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten-, dag- och 
spillvattennätet. Enligt dessa fyra beslut utökas det befintliga 
verksamhetsområdet för vatten-, dag- och spillvatten till att omfatta 
fastigheter enligt bifogade bilagor. 

Beskrivning av ärendet 

Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 
erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten. 
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Ekonomiska konsekvenser 

Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar.

___________________________________
Sänt till:
Nodra (J. Alfons)
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§ 11 Verksamhetsområde, Östra Husby 
KS 2023/1424

Beslut

Kommunfullmäktige fastställer Nodra AB:s utökade verksamhetsområde i 
Östra Husby för:

1. Vatten
2. Spillvatten

Sammanfattning 

Enligt lagen om allmänna vattentjänster ska beslut om nya 
verksamhetsområden tas av kommunfullmäktige. Verksamhetsområden 
bildas i samband med att Nodra AB bygger ut vatten- och spillvattennätet. 
Enligt dessa två beslut utökas det befintliga verksamhetsområdet för vatten, 
och spillvatten till att omfatta fastigheter enligt bifogade bilagor. 

Beskrivning av ärendet 

Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område 
gäller vattentjänstlagen, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt 
”Allmänna bestämmelser för brukande av den allmänna vatten- och 
avloppsanläggningen” (ABVA). Verksamhetsområdet styr vilka 
skyldigheter och rättigheter kunden och huvudmannen har. Enligt 
vattentjänstlagen ska beslut om nya verksamhetsområden tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 
erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden 
innefattar endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar 
dagvatten. 

Ekonomiska konsekvenser 

Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten ligger innefattar. Huvudmannen är 
skyldig att ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet innefattar. 
Den del av investeringen som inte täcks av fastigheternas anläggningsavgift 
finansieras av Nodra AB.
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___________________________________
Sänt till:
Nodra (J. Alfons)
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§ 12 Ändring av sammanträdesdag för 
kommunfullmäktige 2024
KS 2023/1387

Beslut
Kommunfullmäktige flyttar sammanträdesdatum för eventuell tilläggsbudget 
i kommunfullmäktige från 28 oktober 2024 till 25 november 2024.

Beskrivning av ärendet

I tidigare beslut 2023-04-24 § 57 Sammanträdesdagar för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och vissa nämnder beslutades att 
kommunstyrelsens sammanträdesdatum för eventuell tilläggsbudget för 
kommunstyrelsen ska vara 14 oktober 2024 och 28 oktober 2024 för 
kommunfullmäktige, vilket blir för tidigt. Med anledning av detta flyttas 
kommunstyrelsens sammanträdesdatum för eventuell tilläggsbudget till 4 
november 2024 för slutligt beslut på kommunfullmäktiges sammanträde den 
25 november 2024.

Ekonomiska konsekvenser
Ärendet föranleder inga ekonomiska konsekvenser.

___________________________________
Sänt till:
Samtliga nämnder
Samtliga kontor
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§ 13 Motion av Maria Sayeler Behnam (S) - 
En gemensam antagning till grundskolan
KS 2023/0325

Beslut

Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Socialdemokraterna,  
Miljöpartiet och Centerpartiet.

Sammanfattning
Maria Sayeler Behnam (S) föreslår i motionen ”En gemensam antagning till 
grundskolan” (UN 2023/2371-1 och KS 2023/0325) att Norrköpings 
kommun ska erbjuda alla friskolor i grundskolan att ingå i en gemensam 
antagning, med samma regler som gäller för de kommunala skolorna samt 
för att underlätta för alla barn och föräldrar att göra aktiva val.

Beskrivning av ärendet
Enligt skollagens 9:e kapitel, § 15, (förskoleklass) samt 10:e kapitel, § 30, 

(grundskola) ska en elev placeras vid den av kommunens skolenheter där 
elevens vårdnadshavare önskar att eleven ska gå.  Året 2020 införde 
Norrköpings kommun skolval till förskoleklass och årskurs 7. Sedan 2021 
ingår även de fristående skolorna vilket innebär att vi numera har ett 
samordnat skolval. Det betyder att alla elever i Norrköpings kommun idag 
har möjlighet att ansöka och rangordna både kommunala och fristående 
skolor i samma ansökan.

Om det finns fler sökande än platser till skolor är det kommunens 
turordningsregler (Riktlinje för skolval och skolplacering i grundskola UN 
2022/0286-2) som avgör vem eller vilka som företräde till plats. De 
fristående skolorna har egna antagningsregler som styrs av deras huvudman.

Norrköpings kommun har erbjudit alla de fristående skolorna att vara med i 
skolvalet. Det är dock de fristående huvudmännen som bestämmer om och i 
vilken omfattning de vill ingå i ett gemensamt system för skolval. 
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Norrköpings kommun arbetar för en bra kommunikation och regelbundna 
kontakter med de fristående skolorna med målet att befrämja samverkan. Just 
nu väljer alla de tolv fristående grundskolorna i Norrköping att vara med i 
det gemensamma skolvalssystemet. I och med att det finns ett samordnat 
skolval får alla elever och vårdnadshavare samma förutsättningar till att göra 
ett aktivt val. 

Det gemensamma skolvalssystemet har bidragit till ett utökat samarbete 
mellan kommunen och de fristående skolorna överlag. 

Sedan Norrköpings kommun började med skolval har ett omfattande arbete 
pågått kontinuerligt för att nå ut till alla familjer i kommunen och därmed ge 
alla en möjlighet att göra ett aktivt val. Det har skett genom kontakt och 
information till förskolor och skolor som träffar dessa elever och 
vårdnadshavare. 

Information till vårdnadshavare inför valperioderna finns på fyra olika språk 
(svenska, engelska, arabiska, och somaliska) både på hemsidan och i utskick. 
E-tjänsten har nio språk att välja på. På kommunens Kontaktcenter finns det 
möjlighet att ansöka på plats om man saknar tillgång till e-tjänsten eller 
saknar BankID. Utbildningskontoret tar individuell kontakt med familjer 
som inte har gjort ett aktivt val för att öka deltagandet. I senaste skolvalet 
2023 var det 96,6% av alla i förskoleklass som gjorde ett aktivt val och 
96,3% för de i årskurs 7.

Därmed finns i dagsläget redan ett gemensamt skolval för kommunens 
skolor och de fristående skolorna. 

Ekonomiska konsekvenser
Ärendet medför inte några ekonomiska konsekvenser.

Kommunalrådsenhetens beslutförslag

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att Norrköpings 
kommun ska erbjuda alla friskolor i grundskolan att ingå i en gemensam 
antagning, med samma regler som gäller för de kommunala skolorna. Sedan 
2021 erbjuder Norrköpings kommun alla fristående skolor att delta i samma 
portal för skolval som de kommunala skolorna. Elever i Norrköping kan 
därmed ansöka och rangordna både kommunala och fristående skolor i 
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samma ansökan. Att friskolor ska vara tvingade att göra urval/ha samma 
kösystem som de kommunala skolorna finns det inget lagligt stöd för. 
Eftersom ett lagstöd inte finns, bygger allt på frivilliga överenskommelser 
från friskolorna. Att få till sådana överenskommelser kräver resurser och 
därtill finns ingen garanti att de resurser som läggs ned leder till 
överenskommelser. Skillnaderna kan därmed komma att kvarstå oavsett. 
Friskolor erbjuds att göra densamma som de kommunala skolorna om de så 
önskar, och frivilligheten bör kvarstå i syfte att inte inskränka på friskolornas 
frihet. Fokus ska vara på att göra de kommunala skolorna konkurrenskraftiga 
genom goda resultat – inte lägga resurser på att försöka bygga upp ett 
frivilligt system med gemensam antagning. Mot bakgrund av detta föreslår 
Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår motionen.

Yrkanden
Ingrid Cassel (M) yrkar, med instämmande av Monica Holtstad (L), Gunilla 
Hellberg (SD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Florian Aranda (SD) och Nicklas 
Lundström (V), bifall till liggande förslag till beslut om att avslå motionen.

Maria Sayeler Behnam (S) yrkar, med instämmande av Patrik Lindahl (S), 
Robert Nordman (MP), Pernilla Axell (S) och Christian Widlund (C), bifall 
till motionen.

Olle Connman Ek (M), Hedda Ottesen (MP), Alexander Winge (S) och 
Ingrid Cassel (M) yttrar sig även under ärendets behandling.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifall till liggande förslag till beslut om att 
avslå motionen samt bifall till motionen. Ordföranden ställer förslagen emot 
varandra och finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag till beslut om att avslå motionen.

___________________________________
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§ 14 Motion av Christian Widlund (C) - Anlägg en 
Hälsans stig i Norrköping
KS 2023/0772

Beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Reservationer 
Mot beslutet och till förmån för eget förslag reserverar sig samtliga 
närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet och 
Centerpartiet.

Jäv
Anna Sotkasiira Wik (M) anmäler jäv i ärendet och deltar inte i 
överläggningarna eller beslutet.

Sammanfattning
Christian Widlund (C) har lämnat in en motion med förslaget att anlägga en 
”Hälsans stig” i centrala delarna av Norrköping.

Hälsans stig är en folkhälsosatsning med syftet att få flera att röra på sig i 
alla åldrar och på så sätt förebygga hjärt-kärlsjukdom. Att anlägga en 
Hälsans stig eller någon annan form av motionsslinga kan medföra att fler 
personer rör på sig. På så sätt hjälps individen att uppnå de 
rekommendationer som idag finns för fysisk aktivitet, vilket kan ha en 
positiv påverkan på folkhälsan. Enligt den nationella folkhälsoenkäten 
”Hälsa på lika villkor” är 36 procent av befolkningen över 16 år i 
Norrköpings kommun otillräckligt fysiskt aktiv och det finns även ett tydligt 
samband mellan socioekonomi och fysisk aktivitet.

Att endast anlägga en motionsslinga i city kan innebära att vi missar de 
kommuninvånare som allra mest har ett behov av lättillgängliga, bostadsnära 
och markerade stråk. En risk finns att en slinga i form av Hälsans stig 
hamnar i konflikt med kommunens skyltningsarbete, då skyltarna kommer 
ha olika grafiska uttryck. Att i egen regi skapa fler utmärkta motionsstråk 
som överensstämmer med den egna grafiska profilen ger större frihet att 
utifrån syfte och behov leda människor till bland annat parker och 
uppmärksamma valda områden. Andra möjliga effekter av att anlägga 
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motionsslingor är att flera människor vistas utomhus i staden vilket i sin tur 
kan leda till ökad trygghet och tillit i samhället samt minskad segregation.  

Beskrivning av ärendet

Hälsans stig
Hälsans stig är en folkhälsosatsning som Riksförbundet HjärtLung står 
bakom med syftet att få flera att röra på sig i alla åldrar och på så sätt 
förebygga hjärt-kärlsjukdom. Gemensamt för stigarna är att det ska vara 
motionsslingor som är lättillgängliga och promenadvänliga utan given start- 
eller slutpunkt.

Skyltningen följer en grafisk profil som är unik för konceptet Hälsans stig. I 
Sverige är det Riksförbundet HjärtLung som äger konceptet, men 
kommunerna som ansvarar för stigen.

Erfarenheter från andra kommuner 
Idag finns det 160 stycken ”Hälsans stig” runt om i Sverige. Bland 
kontaktade kommuner saknas utvärderingar kring effekter, det vill säga, har 
uppförandet av Hälsans stig lett till att fler människor rör på sig? 

Linköpings kommun anlade en Hälsans stig under slutet av 90-talet, men har 
på senare år gått ifrån konceptet och i egen regi utvecklat så kallade urbana 
motionsstråk på ett antal platser i kommunen i enlighet med kommunens 
eget skyltprogram. De ser att denna typ av tillgängliga mötesplatser för 
fysisk aktivitet går att utveckla på flera platser och stadsdelar i Linköpings 
kommun.  

Förutom att erbjuda ett antal ”Hälsans stig” driver Stockholm stad ett projekt 
”Gångstråk Stockholm” med syfte att länka samman de yttre och inre delarna 
av staden och dess omgivningar genom 26 gångstråk med olika längd och 
sträckning och samtidigt främja folkhälsan genom att inspirera och 
underlätta vardagsmotionen.

Nyttan med tydliga och lättillgängliga promenadstråk
Svenskarna tillbringar enligt Folkhälsomyndigheten uppemot 70 procent av 
sin tid sittande eller liggande och nästan varannan svensk har farligt låg 
kondition, något som gör att Sverige tillhör de länder där befolkningen är 
som mest stillasittande. Enligt de riktlinjer som idag gäller rekommenderas 
vuxna och äldre att utöva någon form av pulshöjande aktivitet 150–300 
minuter/vecka. Enligt den nationella folkhälsoenkäten ”Hälsa på lika villkor” 
är 36 procent av befolkningen över 16 år i Norrköpings kommun otillräckligt 
fysiskt aktiv.
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Det finns ett starkt samband mellan tillgång till motionsmöjligheter och 
människors idrotts- och motionsvanor. Ju flera anläggningar och 
motionsmöjligheter i närhet till bostadsområdet desto mera fysisk aktivitet 
hos invånarna. Det finns också ett tydligt samband mellan socioekonomi och 
fysisk aktivitet dvs. ju lägre socioekonomisk status desto mindre fysisk 
aktivitet. Forskning visar även att personer med utländsk bakgrund i lägre 
grad är fysiskt aktiva än personer med svensk bakgrund. Skillnader i fysisk 
aktivitet mellan olika befolkningsgrupper minskar när det finns goda 
möjligheter att röra sig utomhus. 

Fysisk aktivitet främjar fysiskt och psykiskt välbefinnande, och förbygger 
smärta i rörelseorganen och välfärdssjukdomar såsom hjärt- och 
kärlsjukdomar, demenssjukdomar och cancer. Tillgängliga motionsstråk kan 
också få fler människor att vistas utomhus i staden, vilket bidrar till ökad 
social interaktion och känsla av tillit och trygghet. Vi mår bättre om vi har 
fler sociala sammanhang och andra människors närhet bidrar till trygghet i 
den fysiska miljön.

Att erbjuda fler promenadvänliga stråk i Norrköping i trevliga 
utomhusmiljöer som är lättillgängliga, säkra och trygga är en central insats 
ur både folkhälso- och jämlikhetsperspektiv. En sådan kommunal satsning i 
den urbana miljön skulle bidra till stadsdelsutvecklingen i Norrköping.

Hälsans stig/motionsstråk i Norrköping
Kommunen erbjuder idag olika promenadmöjligheter som används av 
många, men långt ifrån alla. Det saknas flera utmärkta och lättillgängliga 
rundor och stråk för motion både i stadskärnan och i stadsdelarna utanför 
centrum. Den geografiska placeringen av motionsstråken påverkar vilka vi 
når genom satsningen. Att endast lägga ett motionsstråk i city innebär att vi 
riskerar att missa de områden där behovet av fysisk aktivitet är som störst 
och där insatsen därmed kan ha störst effekt på folkhälsan. Tjänstepersoner 
som arbetar med frågorna ser ett generellt behov av att skylta fler slingor och 
att komplettera nuvarande stråk och grönytor med informationstavlor och 
kartor.

Samhällsbyggnadskontoret i samarbete med kommunikationsavdelningen 
arbetar för att skyltning och vägvisning i Norrköpings kommun ska ha en 
enhetlig design, eftersom det skapar tydligare igenkänning och orienterbarhet 
i staden. En risk finns att en slinga i form av Hälsans stig hamnar i konflikt 
med kommunens skyltningsarbete, då skyltarna kommer ha ett annat grafiskt 
uttryck. Det finns ett kommungemensamt skyltprogram där även 
parkskyltning och cykelvägvisning planeras ingå framöver. I området kring 
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strömmen med industrilandskapets historiska miljöer spelar gestaltning och 
utseende på skyltar särskilt stor roll för upplevelsen av miljön. 

Inom kommunen pågår ett arbete med att skylta från våra promenad- och 
cykelstråk till stadsdelsparkerna, vilka idag är okända för många människor. 
tt i linje med den inlämnade motionen anlägga motionsslingor skulle kunna 
ske i samverkan med detta arbete för att locka människor till de investeringar 
som gjorts i t.ex. stadsdelsparker och promenader. Samma grafiska profil 
och installering av stolpar skulle också kunna utnyttjas.

Hälsans stig grafiska profil till vänster och kommunens grafiska profil i mitten och till höger

För kännedom så finns ett yttrande över medborgarförslag om 
motionsslingor i gatan, se diarienummer TN 2021/0013 311.

Ekonomiska konsekvenser
Vid anläggning av nya motionsstråk i egen regi eller som Hälsans stig står 
kommunen för kostnaderna i samband med anläggning av stråken och för 
underhållskostnader. Det innebär att bekosta och montera informationstavlor 
och vägvisningsskyltar samt att kommunicera stråken på en digital plattform. 
Genom att använda redan befintliga gångbanor som är 
tillgänglighetanpassade och där det finns ett prioriterat underhåll tillkommer 
inga utökade kostnader för markunderhåll. En uppskattad 
investeringskostnad per motionsslinga är ca 20 000 – 35 000 kronor 
beroende på omfattning och utformning. Att göra det i egen regi kräver 
initialt mera resurser för att ta fram ett eget koncept.

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
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Beskrivning av ärendet 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige ska anlägga en ”Hälsans stig” i 
centrala delarna av Norrköping. Hälsans stig är en folkhälsosatsning som 
Riksförbundet HjärtLung står bakom. Syftet är att få fler i rörelse. Att få fler 
i rörelse är en god idé, men vi anser att kommunen kan uppmuntra rörelse på 
andra sätt än via en Hälsans stig. Kommunen erbjuder redan 
promenadmöjligheter och vår ambition är att använda modern teknik för att 
föreslå olika slingor, även i city, men inte specifikt en Hälsans stig. 
Samhällsbyggnadskontoret tillsammans med kommunikationsavdelningen 
arbetar för att skyltning och vägvisning i Norrköpings kommun ska ha en 
enhetlig design. En slinga i form av Hälsans stig riskerar att hamna i konflikt 
med kommunens skyltningsarbete eftersom skyltarna kommer ha ett annat 
grafiskt uttryck. Vi anser därför att kommunen bör fortsätta arbetet med att 
satsa på befintliga promenadstråk och inte arbeta med specifika varumärken. 
Mot bakgrund av detta föreslår Borgerlig Samverkan att fullmäktige avslår 
motionen.

Yrkanden
Christian Widlund (C) yrkar, med instämmande av Hedda Ottesen (MP), 
bifall till motionen.

Reidar Svedahl (-) yrkar, med instämmande av Daniella Mårtensson (SD), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Christopher Jarnvall (SD) och Stefan Bergström 
(SD), bifall till liggande förslag till beslut om att avslå motionen. 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, bifall till liggande förslag om att avslå 
motionen och bifall till motionen. Ordföranden ställer förslagen emot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla liggande 
förslag till beslut om att avslå motionen.

___________________________________
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§ 15 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
2024-01-29
KS 2024/0036

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas och att den är besvarad.

Beskrivning av ärendet
Frågor som har kommit in till sammanträdet:

Bordlagd fråga ställd av Nicklas Lundström (V) – Vad är planen för 
fritidsgårdarna?

Päivi Johansson (M) besvarar frågan muntligt.

Nicklas Lundström (V) yttrar sig under ärendets behandling. 

___________________________________

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 41(58)

2024-01-29
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 16 Interpellation av Lina Cederlöf (C) - Är förskolorna 
i Norrköping för små?
KS 2024/0050

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet 
Lina Cederlöf (C) lämnade den 15 januari 2024 interpellation 
Är förskolorna i Norrköping för små? bilaga § 16 a. Ingrid Cassel 
(M), utbildningsnämndens ordförande, besvarar interpellationen, bilaga 
§ 16 b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Ingemar Hillerström (MP), 
Alexander Nejdemo (L), Eva-Britt Sjöberg (KD), Gunilla Hellberg (SD) 
och Kay Andersson (C). 

__________________________________
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Bilaga § 16 a

Interpellaion - Är förskolorna i Norrköping för små? 

Till Utbildningsnämnden den 17 januari så fick nämnden ta del av förslag 
från tjänstemännen för et effekivt lokalutnytjande inom förskolans 
verksamhetsområde (UN 2023/6166 291). I underlaget står det at 
”Utbildningskontoret strävar efer at uforma förskolor i större enheter än 
det som historiskt set varit normen” och at några av anledningarna till 
denna strävan är för at öka kvaliteten i förskolan samt för at säkra 
kompetensförsörjningen. 

Idag går det i snitt 14 barn på våra yngrebarnsavdelningar i Norrköping 
(riktlinjen från Skolverket är max 12 barn i denna ålderskategori) och i 
snit 20 barn på våra äldrebarnsavdelningar (riktlinjen från Skolverket är 
max 15 barn i denna ålderskategori). Andelen avdelningar i Norrköpings 
kommunala förskolor som når Skolverkets riktmärke har minskat avsevärt 
under 2022 och 2023 i relation till perioden 2019 – 2021.

Personalen i förskolan har också under en längre tid lyft at de anser at 
barngrupperna är för stora och at arbetsmiljön behöver bli bätre för at fler 
ska vilja arbeta inom förskolan. 

Med anledning av ovanstående frågar jag ansvarigt kommunalråd: 

- Är skapandet av större förskolor rät väg at gå för at öka kvaliteten i 
förskolan och för at säkra kompetensförsörjningen? 

Lina Cederlöf ( C)
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Bilaga § 16 b

Svar på interpellation Är förskolorna i Norrköping för små? 
Bakgrund: Interpellationen problematiserar kring kommunala förskolors 
organisation i förhållande till kvalité. 

Frågeställning: Är skapande av större förskolor rätt väg att gå för att öka 
kvalitén i förskolan och säkra kompetensförsörjningen? 

Respons: Interpellanten hänvisar helt korrekt till en tjänsteskrivelse om 
hur de kommunala förskolorna ska organiseras för ökad kvalité och 
möjliggöra att barnen i förskolan möter behöriga pedagoger i större 
utsträckning än idag. 

Förskolan är första steget in i ett livslångt lärande och har en egen 
läroplan. Precis som inom övrig kommunal utbildning, exempelvis 
grundskola och gymnasieskola, är behöriga pedagoger den enskilt 
viktigaste framgångsfaktorn för att nå läroplanens mål. Vi behöver alltså 
höja andelen behöriga pedagoger inom de kommunala förskolorna för att 
öka måluppfyllelsen, det vill säga höja kvalitén. Vi ser idag hur framför 
allt mindre enheter har svårt att rekrytera och även behålla behöriga 
pedagoger. En större enhet erbjuder fler kollegor som kan bidra till ett 
kollegialt lärande och stöttning i det dagliga arbetet. Dessutom blir en 
mindre enhet väldigt sårbar vid frånvaro och det ökar behovet av vikarier 
som inte känner barnen eller personalen. Norrköpings kommun som 
arbetsgivare kan erbjuda en mer attraktiv arbetsplats vid en större enhet. 
Interpellanten för även ett resonemang om storlek på barngrupp och att det 
kan finnas ett samband mellan en mindre barngrupp och mindre enhet. 
Det finns ingen skillnad i styrningen när det gäller storlek på barngrupper 
mellan en större och en mindre enhet. Det är samma riktvärden för en 
kommunal förskola oavsett hur många avdelningar en förskola har. 
Barngruppens storlek handlar om mer än hur många barn som går på 
samma avdelning. Det kan handla om hur man organiserar verksamheten 
och möjliggör att dela upp en större barngrupp i flera mindre grupper för 
olika aktiviteter. Där kan det finns fördelar med en större enhet där 
personalgruppen inte är lika sårbar vid frånvaro. 

Avslutningsvis, Borgerlig samverkan ser att större enheter kan bidra till en 
ökad kvalité i förskolan genom att det möjliggör för fler barn att möta en 
behörig pedagog. Förskolor som byggts under tidigare majoriteters 
ledning har varit större enheter. Om Centerpartiet nu har ändrat 
uppfattning gentemot tidigare förd politik i Utbildningsnämnden, vore det 
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intressant att ta del av vilka förslag som finns nu för att säkerställa 
kvalitén även inom de små enheterna. Givetvis bör man i samband med 
sådana förslag presentera hur de ska finansieras på ett hållbart sätt utifrån 
respekt för skattekronan. 

Ingrid Cassel (M) Ordförande Utbildningsnämnden
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§ 17 Interpellation från Robert Nordman (MP) om 
platser för arbetsträning
KS 2024/0055

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och att den är 
besvarad.

Beskrivning av ärendet 
Robert Nordman (MP) lämnade den 15 januari 2024 interpellation 
om platser för arbetsträning, bilaga § 17 a. Eva-Britt Sjöberg (KD), 
kompetensförsörjningsnämndens ordförande, besvarar interpellationen, 
bilaga § 17 b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Simone Öhrn (KD).

__________________________________
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Bilaga § 17 a

Interpellation gällande platser för arbetsträning
I samband med ett samtal med en aktör inom civilsamhället väckte de en 
fråga
om att kunna erbjuda platser för arbetsträning. Diskussionen om just deras
möjligheter är förstås en fråga mellan dem och 
Kompetensförsörjningskontoret, men i sammanhanget finns ett par 
principiella frågor som är värda att lyfta i kommunfullmäktige.

Arbetsträning är en synnerligen viktig byggsten för att bygga den trappa 
som kan leda tillbaka till arbetslivet. Byggstenarna kan se olika ut för 
olika individer, både sett till omfattning och sammanhang, och därför är 
det klokt för oss som kommun att ha avtal med flera olika aktörer.

Mina frågor är därför:

1) Hur många olika aktörer som erbjuder plats för arbetsträning har 
Norrköpings kommun avtal med?

2) Hur ser fördelningen mellan företag och civilsamhällesorganisationer ut 
bland just de aktörerna?

3) Har vi idag tillgång till tillräckligt många platser för att behovet ska 
vara mättat?

Robert Nordman (MP)
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Bilaga § 17 b 

Svar på interpellation gällande platser för arbetsträning 

Bakgrund: Interpellanten syftar till möjligheten att erbjuda platser för 
arbetsträning som är en viktig byggsten för att leda människor tillbaka till 
arbetslivet. Som följd av detta menar interpellanten att det är klokt att 
kommunen har avtal med flera olika aktörer när det gäller arbetsträning. 
Mot bakgrund av detta ställer interpellanten följande frågor: 

Frågeställningar: 

1. Hur många olika aktörer som erbjuder plats för arbetsträning har 
Norrköpings kommun avtal med?

2. Hur ser fördelningen mellan företag och 
civilsamhällesorganisationer ut bland just de aktörerna? 

3. Har vi idag tillgång till tillräckligt många platser för att behovet 
ska vara mättat? 

Respons: 

1. Idag finns det inget avtal med någon aktör gällande plats för 
arbetsträning däremot utreder kommunen för närvarande både 
möjlighet och behov att ingå mer formaliserad samverkan med externa 
arbetsplatser genom upphandling och andra möjligheter till 
samarbetsavtal gällande arbetsprövning. Dessutom behöver 
kostnaderna för ett sådant partnerskap ställas i relation till behovet av 
själva insatsen, kravställan, behovet av andra insatser, budgetutrymme 
och ansvarsfrågan. Vår- och omsorgskontoret har också arbetsträning 
och samverkan med olika platser genom AKTEMA. 

2. Placering på externa arbetsplatser sker idag på arbetsplatser via 
Plattform Norrköping. Det finns två privata arbetsplatser som i 
dagsläget tar emot deltagare för arbetsprövning från Plattform 
Norrköping. 

3. Hur många platser som skulle krävas för att mätta behovet är svårt 
att svara på. Plattform Norrköping erbjuder som tidigare nämnt idag 
företagsinsatser för att möta upp denna målgrupp och tar emot 
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individer som anvisas från Norrköpings kommun, Region 
Östergötland och Försäkringskassan. Utöver arbetsträning arbetar 
socialsekreterare inom ekonomiskt bistånd tillsammans med 
rehabiliteringskoordinatorerna med att säkra att individer får rätt stöd 
utefter behov.

Det finns även andra insatser som sammantaget leder till arbete, 
studier och egenförsörjning. Under året kommer Norrköpings 
kommun tillsammans med Region Östergötland och 
Försäkringskassan att se över insatsen Plattform Norrköping för att 
utforma ytterligare insatser och gemensam samverkan som bäst stödjer 
individer till arbete, studier och självförsörjning. 

Eva-Britt Sjöberg (KD) Ordförande 
Kompetensförsörjningsnämnden

  



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 49(58)

2024-01-29
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

§ 18 Entledigande av Jörgen Olofsson (M) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2024/0004

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Jörgen Olofsson (M) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en ny 
ersättare efter Jörgen Olofsson (M). 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

Beskrivning av ärendet
Jörgen Olofsson (M) har den 2 januari 2024 begärt att få bli entledigad från 
sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________
Irma Görtz

_________________    ________________
Benny Sellborn     Robert Nordman
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§ 19 Entledigande av Lars Ellmark (S) som ersättare 
i kommunfullmäktige
KS 2024/0076

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Lars Ellmark (S) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen Östergötland utser en ny 
ersättare efter Lars Ellmark (S). 

3. Paragrafen justeras omedelbart 

Beskrivning av ärendet
Lars Ellmark (S) har den 15 januari 2024 begärt att få bli entledigad från sitt 
uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 
Det är länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________
Irma Görtz

_________________    ________________
Benny Sellborn     Robert Nordman
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§ 20 Entledigande av Roger Källs (S) som ersättare 
i kommunfullmäktige
KS 2024/0085

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Roger Källs (S) från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen Östergötland utser en ny 
ersättare efter Roger Källs (S). 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

Beskrivning av ärendet
Roger Källs (S) har den 22 januari 2024 begärt att få bli entledigad från sitt 
uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 

Det är länsstyrelsen Östergötland som utser nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige.

________________________
Beslutet skickas till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman
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Justeras:

_________________
Irma Görtz

_________________    ________________
Benny Sellborn     Robert Nordman
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§ 21 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 2024-01-29
KS 2024/0002

Beslut
1. Henrik Pryssgård (S) utses till 2:e vice ordförande i Hyresbostäder 

Norrköping AB för tiden fram till och med ordinarie bolagsstämma 
hållits 2027-04-30.

2. Alexander Winge (S) utses till ersättare i kommunstyrelsen för tiden 
fram till och med 2026-12-31. 

3. Nicklas Ringman (S) utses till ersättare i stiftelsen Gammalt Hantverk för 
tiden fram till och med 2025-12-31.

4. Kurt Thelin (M) utses till lekmannarevisor i följande bolag för tiden fram 
till och med ordinarie årsstämma hållits 2027-04-30.

• Norrköping Visualisering AB

• Strömvillan AB

• Hyresbostäder i Norrköping AB

• Studentbo i Norrköping AB

• Norrköping Airport AB

• Bilbo i Norrköping AB

       5. Eva Asmar (L) entledigas från uppdraget som ersättare i socialnämnden.

6.  Anders Magnusson (M) utses till ersättare i utbildningsnämnden för tiden 
fram till och med 2026-12-31.

       7.  Paragrafen justeras omedelbart.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 56(58)

2024-01-29
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Beskrivning av ärendet
Kurt Thelin (M) utsågs till revisor i kommunens revisorer på 
kommunfullmäktige 2023-12-18. Nu förtydligas uppdraget till att Kurt Thelin 
(M) utses till lekmannarevisor i bolagen som anges ovan.

________________________
Beslutet skickas till:
De entledigade
De valda
Bolag
Troman

Justeras:

_________________
Irma Görtz

_________________    ________________
Benny Sellborn     Robert Nordman
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§ 22 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 2024-01-29
KS 2024/0041

Beslut
Kommunfullmäktige noterar de inkomna motionerna och överlämnar dem till 
kommunstyrelsen för beredning.

Beskrivning av ärendet
Inkomna motioner till sammanträdet:

Motion av Marie-Louise Jonander (S), Jessica Svensson (S) och Andreas 
Bohlin (S) om att skapa en specialanpassad utbildning i omsorgskompetens 
för lokalvårdare.

________________________
Beslutet skickas till:
Kommunstyrelsen
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§ 23 Rapporter med mera till kommunfullmäktige 
2024-01-29

Ny ledamot och ersättare för Socialdemokraterna i 
kommunfullmäktige
KS 2023/

Verksamhetsberättelse för kommunfullmäktige 2023
KS 2024/0028

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och 
som ännu inte överlämnats för beslut 2023-12-14 – 2024-01-21
KS 2024/0089

Återrapportering av uppdrag om kommunrevisionens framtida 
organisation 
KS 2024/0101

___________________________________


